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Zápisnica 

 

zo štvrtého riadneho  rokovania 

Obecného zastupiteľstva obce Valaská 

dňa 19. apríla 2023 v zasadačke OcÚ 

 

 

Začiatok zasadnutia: 16:05 hod. 

Koniec zasadnutia:  17:10 hod.  

 

Prítomní poslanci: Ing. Dundovič, PaedDr. Magera, PhDr. Kúdelková, Dobrotová, Bc. Mora, 

Múka, Bc. Radovan Antal   

Hlavný kontrolór obce: Mgr. Radovan Majerík 

Ospravedlnení: Ing. Peter Bánik, Ing. Rolincová, MSc., Kováč, Vrbovský 

 

1. Otvorenie  

Starosta obce Valaská otvoril 4. riadne zasadnutie obecného zastupiteľstva v súlade s § 13 

ods. 4 písmena a) zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení. Podľa prezenčnej listiny je 

prítomných 7 poslancov. Ospravedlnený z riadneho zasadnutia obecného zastupiteľstva je 

Ing. Peter Bánik, Ing. Rolincová MSc., Kováč, Vrbovský. Prezenčná listina je súčasťou 

zápisnice.  

 

2. Schválenie programu 

Predkladá starosta obce Valaská Mgr. Peter Jenča. Návrh programu bol v súlade so zákonom 

o obecnom zriadení  zverejnený na webovom sídle obce a na úradnej tabuli od 14.04.2023. 

 

Neskorší príchod p. Vrbovského na OcZ o 16:55 hod. 

 

K návrhu programu sa nikto nevyjadril. 

Starosta obce Valaská dal hlasovať o návrhu programu zasadnutia tak, ako bol zverejnený.  

 

Uznesenie č. 53/2023 

 

Obecné zastupiteľstvo obce Valaská 

 

SCHVAĽUJE 

 

Program 4. riadneho  zasadnutia Obecného zastupiteľstva obce Valaská a to nasledovne: 

 

 

1.  Otvorenie zasadnutia Obecného zastupiteľstva obce Valaská 

2.  Schválenie programu rokovania 

3.          Procedurálne otázky (určenie zapisovateľa a overovateľov zápisnice, voľba                   

návrhovej komisie)  

4.  Správa o plnení uznesení Obecného zastupiteľstva obce Valaská k 31. 03. 2023 

5.  Návrhy VZN 

 



2 
 

5.1.  Návrh Všeobecne záväzného nariadenia o výške príspevku za pobyt dieťaťa v    

     materskej škole, o výške mesačného príspevku na čiastočnú úhradu nákladov na 

     činnosti školského klubu detí a o výške mesačného príspevku na čiastočnú úhradu 

     nákladov v školskej jedálni a vo výdajnej školskej jedálni 

5.2. Návrh všeobecne záväzného nariadenia, ktorým sa podľa zmien a doplnkov č.3          

    Územného plánu sídelného útvaru Valaská dopĺňa Všeobecne záväzné nariadenie 

    č.1/2012, ktorým boli vyhlásené záväzné časti Územného plánu sídelného útvaru 

    Valaská. 

6.           Dokumenty hlavného kontrolóra 

      6.1.  Zásady kontrolnej činnosti hlavného kontrolóra obce Valaská 

      6.2.  Etický kódex hlavného kontrolóra obce Valaská 

7.           Majetkové záležitosti  

      7.1. Prenájom nebytového priestoru na námestí 1.mája prostredníctvom obchodnej 

verejnej súťaže 

8.           Rôzne 

       8.1. Návrh na odvolanie člena Michala Kováča z kultúrnej komisie a menovanie p. Michala   

   Kováča ako člena finančnej komisie        

       8.2. Návrh navýšenia jazdného za km a poplatkov pri prevoze občanov sociálnym taxíkom 

   obce Valaská 

9.         Interpelácie poslancov na starostu obce  

10.       Diskusia 

11.   Záver 

 

Do rozpravy sa nikto neprihlásil. 

 

 

Hlasovanie:  

Za: 7 (Ing. Dundovič, PaedDr. Magera, PhDr. Kúdelková, Dobrotová, Bc. Mora, Múka,  

Bc. Antal) 

PROTI: 0 

ZDRŽAL SA: 0   

Uznesenie bolo jednohlasne schválené. 

 

Nikto z prítomných nenavrhol doplnenie, či zmenu programu rokovania.  

 

 

3.Procedurálne otázky  

Starosta obce určil za zapisovateľku zápisnice z rokovania obecného zastupiteľstva: Patrícia 

Piliarová 

Za overovateľov zápisnice určuje: Bc. Marek Mora, Ľubomír Múka. 

 

Za predsedu návrhovej komisie navrhuje Ing. Jána Dundoviča, za členov návrhovej komisie: 

PhDr. Zuzanu Kúdelková, p. Milenu Dobrotovú.  

 

Starosta otvoril rozpravu. 

 

Do rozpravy sa nikto neprihlásil. 
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Starosta ukončil rozpravu a požiadal návrhovú komisiu o predloženie návrhu uznesenia: 

 

Uznesenie č. 54/2023 

 

Obecné zastupiteľstvo obce Valaská 

I/ URČUJE  

A/ Zapisovateľku: Patrícia Piliarová 

B/ Overovateľov zápisnice: Bc. Marek Mora, Ľubomír Múka 

 

II/ ZRIAĎUJE  návrhovú komisiu v zložení: 

 

      Predseda:  Ing. Ján Dundovič 

      Členovia: PhDr. Zuzana Kúdelková, Milena Dobrotová 

 

Hlasovanie:  

Za: 7 (Ing. Dundovič, PaedDr. Magera, PhDr. Kúdelková, Dobrotová, Bc. Mora, Múka,  

Bc. Antal) 

PROTI: 0 

ZDRŽAL SA: 0   

Uznesenie bolo jednohlasne schválené. 

 

 

4. Správa o plnení uznesení zasadnutia Obecného zastupiteľstva obce Valaská k 31. 03. 

2023 

Predkladá Mgr. Peter Jenča  

Správu o plnení uznesení obdržali všetci poslanci, na pracovnom stretnutí. Starosta otvoril  

rozpravu k danému bodu rokovania. Správa o plnení uznesení je súčasťou uznesení a tvorí 

prílohu zápisnice. 

 

Starosta otvoril rozpravu. 

 

Do rozpravy sa nikto neprihlásil. 

 

Starosta ukončil rozpravu a požiadal návrhovú komisiu o predloženie návrhu uznesení. 

 

Uznesenie č. 55/2023 

 

 

Obecné zastupiteľstvo obce Valaská 

 

 

BERIE NA VEDOMIE 

Správu o plnení uznesení zasadnutia Obecného zastupiteľstva obce Valaská k 31. 03. 2023. 
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Hlasovanie:  

Za: 7 (Ing. Dundovič, PaedDr. Magera, PhDr. Kúdelková, Dobrotová, Bc. Mora, Múka,  

Bc. Antal) 

PROTI: 0 

ZDRŽAL SA: 0   

Uznesenie bolo jednohlasne schválené. 

 

 

5. Návrhy VZN 

5.1 Návrh VZN o výške príspevku za pobyt dieťaťa v MŠ a o výške príspevkov v školstve  

Predkladá: Mgr. Peter Jenča 

Obec Valaská má prijaté VZN č. 1/2023 o výške príspevku za pobyt dieťaťa v materskej škole, 

o výške mesačného príspevku na čiastočnú úhradu nákladov na činnosti školského klubu detí a 

o výške mesačného príspevku na čiastočnú úhradu nákladov v školskej jedálni a vo výdajnej 

školskej jedálni, ktoré bolo schválené obecným zastupiteľstvom uznesením č. 56/2023. 

Návrh o výške poplatkov v školstve bol prerokovaný na pracovnom stretnutí aj na finančnej 

komisii. 

 

Starosta dal slovo p. Ing. Slivkovej.  

Ing. Slivková – VZN sa predkladá z dôvodu, že sa menia výšky príspevkov zákonných 

zástupcov v šk. zariadeniach. Na OcÚ boli doručené žiadosti riaditeliek MŠ a ZŠ o navýšenie 

príspevkov z dôvodu navýšenia prevádzkových nákladov v zariadeniach. Ďalší dôvod zmeny 

VZN je, zmena stravovania detí v šk. jedálni. Od 01.05.2023 dochádza k tzv. „stravovaniu 

zadarmo“. Zákonný zástupca, ktorý si podal žiadosť o dotáciu, mení sa výška príspevku 

v stravovaní – ponížená o dotáciu na jedno odobraté jedlo. V tomto VZN sa mení článok  

2 – výška príspevku v MŠ z 5 € na 10 €. Článok 3 – výška za pobyt dieťaťa v ŠKD  

z 5 € na 7 €. Článok 4 – doplnenie, ktoré deti majú nárok na stravovanie, a taktiež vyčíslenie 

poplatku zákonného zástupcu bez dotácie a zákonný zástupca s dotáciou.  

VZN bolo zverejnené 03.04. 2023 na webovom sídle obce a na úradnej tabuli. Pripomienky 

bolo možné doručiť do 13.04. 2023, do tohto dňa doručené neboli, takže je možné ho schváliť.  

 

Starosta otvoril rozpravu.  

Ing. Dundovič – finančná komisia odporúča schválenie.  

 

Starosta ukončil rozpravu a požiadal návrhovú komisiu o predloženie návrhu uznesení. 

 

  
Uznesenie č.56/2023 

 

 

Obecné zastupiteľstvo obce Valaská 

 

I/ BERIE NA VEDOMIE 

vyhodnotenie pripomienkového konania k návrhu Všeobecne záväzného nariadenia 1/2023 o 

výške príspevku za pobyt dieťaťa v materskej škole, o výške mesačného príspevku na čiastočnú 
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úhradu nákladov na činnosti školského klubu detí a o výške mesačného príspevku na čiastočnú 

úhradu nákladov v školskej jedálni a vo výdajnej školskej jedálni.  

 

II/ UZNÁŠA SA 

v súlade § 6 ods. 1 zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení v znení neskorších predpisov a 

§ 28 ods. 5, § 114 ods. 6, § 140 ods. 9 a 10 a § 141 ods. 6 zákona č. 245/2008 Z.z. o výchove a 

vzdelávaní (školský zákon) a o zmene a doplnení niektorých zákonov v znení neskorších 

predpisov na Všeobecne záväznom nariadení 1/2023 o výške príspevku za pobyt dieťaťa v 

materskej škole, o výške mesačného príspevku na čiastočnú úhradu nákladov na činnosti 

školského klubu detí a o výške mesačného príspevku na čiastočnú úhradu nákladov v školskej 

jedálni a vo výdajnej školskej jedálni.  

 

Hlasovanie:  

Za: 7 (Ing. Dundovič, PaedDr. Magera, PhDr. Kúdelková, Dobrotová, Bc. Mora, Múka,  

Bc. Antal) 

PROTI: 0  

ZDRŽAL SA: 0   

Uznesenie bolo jednohlasne schválené. 

 

 

 

 

5.2 Návrh VZN o územnom pláne sídelného útvaru Valaská  

Predkladá: Mgr. Peter Jenča  

Obec Valaská má prijaté VZN č. 2/2023 schválenie zmien a doplnkov č. 3 Územného plánu 

sídelného útvaru Valaská a VZN, ktorým sa vyhlasujú záväzné časti Územného plánu 

sídelného útvaru Valaská mení a dopĺňa VZN obce Valaská č. 1/2012, ktorým boli vyhlásené 

záväzné časti  Územného plánu sídelného útvaru Valaská podľa Zmien a doplnkov č. 2, ktoré 

bolo schválené obecným zastupiteľstvom uznesením č. 57/2023.  

 

Návrh bol prerokovaný na pracovnom stretnutí.  

 

Starosta dal slovo p. Bystrianskemu. 

p. Bystriansky – na pracovnom stretnutí informoval, ako bol pripravovaný doplnok č. 3 

k územnému plánu sídelného útvaru Valaská. Na základe žiadostí občanov a na základe 

dvojročného úsilia bol vytvorený projekt architektom. Územnoplánovacia dokumentácia bola 

prejednávaná firmou Erstar. Pripomienky boli vyhodnotené a predložené obecnému 

zastupiteľstvu. Dospeli sme k záveru, kde bol ukončený proces pripomienkového konania 

a všetky pripomienky boli zapracované do dokumentu. Na základe tohto dokumentu bolo 

vypracované VZN, ktoré by malo ukončiť proces zapracovania zmien a doplnkov do územného 

plánu obce Valaská. Po odsúhlasení VZN sa stane záväzným dokumentom k územnému plánu. 

Tento dokument bol predložený aj na okresný úrad BB, kde bol odsúhlasený. Prišlo stanovisko, 

ktoré je ukončením celého procesu. Uvádza sa  v ňom, že oznámenie prerokovania územného 

plánu zmenia doplnky č. 3. Návrh územného plánu sídelného útvaru Valaská, zmeny a doplnky 

č. 3 sú v súlade s rozsahom územného plánu. Obsahujú textovú a grafickú časť. Grafická časť 

návrhu je spracovaná na samostatných výkresoch s jednoznačným vymedzením navrhovaných 
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zmien a doplnkov. Okr. úrad BB súhlasí s predloženým návrhom územného plánu sídelného 

útvaru Valaská zmeny a doplnky č. 3 a nemá pripomienky k predloženiu územnoplánovacej 

dokumentácie na schválenie obecnému zastupiteľstvu obce Valaská. Schvaľujúci orgán vyhlási 

záväznú časť všeobecne záväzným nariadením obce.  

 

Starosta otvoril rozpravu.  

Ing. Dundovič – keď to všetko prešlo a schválilo sa po 2 rokoch, tak by som chcel aby sa tie 

zmeny dostali aj v grafickej podobe na webovú stránku obce, kvôli tomu aby si to vedeli 

občania pozrieť. Bol problém zohnať hlavný dokument. Keď ho už máme, mal by byť tiež 

medzi strategickými dokumentami.  

p. Bystriansky -  dokument je už založený.  

Ing. Dundovič – chcel by som aby sa nejakým spôsobom dala na webovú stránku hlavne 

grafická časť, pretože občanov zaujíma väčšinou práve tá.  

p. Bystriansky – akonáhle bude záväzný dokument schválený všeobecným záväzným 

nariadením, bude nasledovať proces opečiatkovania a podpísania grafickej časti. Tým 

nadobudne právoplatnosť a od firmy Erstar, dostaneme písomnú aj elektronickú podobu a to sa 

následne zverejní na webovej stránke obce ako záväzný dokument, kde si občania budú môcť 

pozrieť, čoho sa tieto zmeny a doplnky týkajú. Sú štyria záujemcovia, z ktorých jeden už 

doručil žiadosť na ďalší doplnok, takže to budeme hromadiť a priebežne s tým istým procesom 

pokračovať, v prípade ochoty poslaneckého zboru. 

Bc. Antal – na pracovnom stretnutí OcZ sme sa dohodli, že sa zašlú mapy. Zobrazenie daných 

máp žiadala aj pani poslankyňa Rolincová.  

Prednostka – pani Rolincová si mapy vyžiadala e-mailom. Mapy som jej spätne poslala, mám 

ich založené, takže ich pošlem všetkým poslancom na vedomie.  

PhDr. Kúdelková – neviem či otázka súvisí s územným plánom, ale chcela by som sa opýtať: 

pri cintoríne, sú dva rodinné domy, hospodárske budovy a zvieratá. Je to v poriadku a môže to 

tak byť? Veľa občanov to už napádalo a mali s tým problém, pretože to tam nevyzerá úplne 

pekne. Pýtali sa ma na túto otázku. Je to pri cintoríne, plot taktiež hraničí s cintorínom. Sú tam 

hospodárske budovy a zapácha to tam. Nemalo by sa to nejako upraviť?  

p. Bystriansky  - proces je taký, že ak občania požiadajú obec o územnoplánovaciu informáciu, 

vydáme im odpoveď, komu patrí daný pozemok, napr. „lúky a pasienky“ a na takom pozemku 

sa dá len kosiť, pásť hospodárske zvieratá a používať ho na poľnohospodárske účely. Keby tam 

chceli robiť výstavbu pre väčšie poľnohospodárske alebo rekreačné objekty, prípadne 

individuálnu bytovú výstavbu, sú povinní podať žiadosť a absolvovať proces, ktorý už bol 

v doplnku č. 3. Ak už sú tam postavené stavby, ktoré tam nemajú byť a nie sú legálne, to sa 

následne rieši na podnet štátnym stavebným dohľadom.  

PhDr. Kúdelková – rozumiem, pýtam sa na základe toho, že je tam pohrebisko.  

Starosta – je potrebné pozrieť VZN o pohrebisku, v akej vzdialenosti sú nariadené výstavby 

a chov.  

 

Starosta ukončil rozpravu a požiadal návrhovú komisiu o predloženie návrhu uznesení. 

 

 
Uznesenie č. 57/2023 

 

 

Obecné zastupiteľstvo obce Valaská 

 

I/  SCHVAĽUJE 

zmeny a doplnky č. 3 Územného plánu sídelného útvaru Valaská 
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II/ BERIE NA VEDOMIE 

vyhodnotenie pripomienkového konania k návrhu Všeobecne záväzného nariadenia, ktorým sa 

vyhlasujú záväzné časti Územného plánu sídelného útvaru Valaská mení a dopĺňa Všeobecne 

záväzné nariadenie obce Valaská č. 1/2012, ktorým boli vyhlásené záväzné časti Územného 

plánu sídelného útvaru Valaská podľa Zmien a doplnkov č. 2 

III/ UZNÁŠA SA  

v súlade s § 6 ods. 1 zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení v znení neskorších 

predpisov v súlade s ustanovením § 27 ods. 3 zákona č. 50/1976 Zb. o územnom plánovaní 

a stavebnom poriadku v znení neskorších predpisov vydáva toto Všeobecne záväzné 

nariadenie, ktorým sa vyhlasujú záväzné časti Územného plánu sídelného útvaru Valaská, 

ktorým sa podľa Zmien a doplnkov č. 3 Územného plánu sídelného útvaru Valaská mení 

a dopĺňa  Všeobecne záväzné nariadenie obce Valaská č. 1/2012, ktorým boli vyhlásené 

záväzné časti Územného plánu sídelného útvaru Valaská podľa Zmien a doplnkov č. 2 

 

Hlasovanie:  

Za: 6   (Ing. Dundovič, PaedDr. Magera, PhDr. Kúdelková, Dobrotová, Bc. Mora, Múka) 

PROTI: 0  

ZDRŽAL SA: 1 ( Bc. Antal) 

Uznesenie bolo schválené. 

 

Starosta vyhlásil 5-minútovú prestávku  o 16.27 h. 

Pokračovanie rokovania o 16.32 h. 

 

 

6. Dokumenty hlavného kontrolóra 

6.1 Zásady kontrolnej činnosti hlavného kontrolóra obce Valaská  

Predkladá: Mgr. Radovan Majerík  

Starosta - predmetný materiál poslanci obdržali a bol prerokovaný na pracovnom stretnutí 

poslaneckým zborom, ktorý odporúča tieto dokumenty vziať na vedomie.  

 

Starosta dal slovo hlavnému kontrolórovi Mgr. Majeríkovi, ktorý odprezentoval dokumenty. 

p. kontrolór Mgr.  Radovan Majerík – v zmysle zákona o finančnej kontrole a o audite, má 

obec oprávnenie ustanoviť uznesením ďalšie podrobnosti o kontrole hlavného kontrolóra, t. z. 

zásady a pravidlá. Tieto pravidlá predkladám na rokovanie OcZ. Všetci ste s nimi boli 

oboznámení a obdržali ste ich. Uvediem len to, že etický kódex je neoddeliteľnou súčasťou 

týchto zásad a pravidiel, napriek tomu, že ich berieme samostatne.  

 

Starosta otvoril rozpravu.  

Do rozpravy sa prihlásil:  

Ing. Dundovič – tento bod sme otvorili na pracovnom stretnutí s tým, že nám nebolo jasné či 

je etický kódex súčasťou zákona. Pred týmto OcZ sme boli spolu s p. kontrolórom, ktorý mi 

vysvetlil, že tieto veci sú v zákone. V kódexe je aj niečo špecifické pre nás, preto sa tieto  návrhy 

podávajú.  

 

Starosta ukončil rozpravu a požiadal návrhovú komisiu o predloženie návrhu uznesení. 
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Uznesenie č. 58/2023 

 

Obecné zastupiteľstvo obce Valaská 

 

BERIE NA VEDOMIE 

Zásady kontrolnej činnosti hlavného kontrolóra obce Valaská.  

   

Hlasovanie:  

Za: 7 (Ing. Dundovič, PaedDr. Magera, PhDr. Kúdelková, Dobrotová, Bc. Mora, Múka,  

Bc. Antal) 

PROTI: 0  

ZDRŽAL SA: 0   

Uznesenie bolo jednohlasne schválené. 

 

 

 

6. Dokumenty hlavného kontrolóra  

6.2 Etický kódex hlavného kontrolóra obce Valaská 

Predkladá: Mgr. Radovan Majerík 

Starosta – predmetný materiál poslanci obdržali a taktiež bol prerokovaný na pracovnom 

stretnutí obecného zastupiteľstva, ktoré odporúča vziať na vedomie tento dokument.  

 

Starosta dal slovo hlavnému kontrolórovi Mgr. Majeríkovi a požiadal ho o predloženie 

dokumentu.  

 

p. kontrolór Mgr. Radovan Majerík – tieto dva body som spojil v podstate do jedného 

a taktiež som ich uviedol, takže platí to, čo som uviedol v predchádzajúcom bode.  

 

Starosta otvoril rozpravu. 

 

Do rozpravy sa nikto neprihlásil.  

 

Starosta ukončil rozpravu a požiadal návrhovú komisiu o predloženie návrhu uznesení. 

 

 

Uznesenie č. 59/2023 

 

Obecné zastupiteľstvo obce Valaská 

 

BERIE NA VEDOMIE 

Etický kódex hlavného kontrolóra Obce Valaská. 
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Hlasovanie:  

Za: 7 (Ing. Dundovič, PaedDr. Magera, PhDr. Kúdelková, Dobrotová, Bc. Mora, Múka, 

Bc. Antal) 

PROTI: 0 

ZDRŽAL SA: 0   

Uznesenie bolo jednohlasne schválené. 

 

 

 

7. Majetkové záležitosti  

7.1 Prenájom nebytového priestoru na Nám. 1. mája prostredníctvom OVS 

Predkladá: Mgr. Peter Jenča 

Predmetom návrhu je schválenie nájmu nebytového priestoru prostredníctvom Verejnej 

obchodnej súťaže a jej podmienok. Priestor sa nachádza v stavbe BYTOVÝ DOM č. 459 

Námestie 1. mája, na parcele C-KN č. 1506, katastrálne územie Valaská, obec Valaská, 

zapísaný na LV č. 2144, podiel priestoru na spoločných častiach a spoločných zariadeniach 

domu, na príslušenstve a spoluvlastnícky podiel k pozemku 8700/270754, o výmere 87 m².  

V súčasnosti je nebytový priestor nevyužívaný a je uvoľnený ihneď do užívania. V zmysle 

zásad hospodárenia a nakladania s majetkom obce Valaská prenechanie nehnuteľného majetku 

do nájmu na dobu neurčitú podlieha schváleniu zastupiteľstvom.  

OVS bola prerokovaná na pracovnom stretnutí. Boli doplnené podnety a dokumenty boli 

schválené právnikmi obce. Podnety boli v rámci bodu 2 – minimálna požadovaná cena. Bolo 

doplnené stanovenie na základe uznesenia č. 112/2020 z rokovania OcZ, konaného dňa 16.12. 

2020. Ďalej bolo doplnené v Kap. 6 – kritériá hodnotenia návrhov v bode 1, kritériom 

hodnotená predložením návrhov je najvyššia ponúknutá cena nájmu za 1 m² s prihliadnutím na 

účel využitia nebytového priestoru, t. j. druh prevádzky. Kap. 7, Bod 5 – zámer užívania 

predmetného priestoru, t. j. druh prevádzky s ohľadom na článok 4, Bod 11.  

 

Starosta otvoril rozpravu. 

 

Do rozpravy sa nikto neprihlásil.  

 

 

Starosta ukončil rozpravu a požiadal návrhovú komisiu o predloženie návrhu uznesení. 

 

 

Uznesenie č. 60/2023 

 

Obecné zastupiteľstvo obce Valaská 

 

 

I/ SCHVAĽUJE 

 

spôsob nájmu nehnuteľného majetku obce Valaská podľa predloženého návrhu obchodnou 

verejnou súťažou s nasledovnými súťažnými podmienkami OVS, ktoré sú priložené k návrhu 

tohto uznesenia.  
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II/ POVERUJE OBECNÝ ÚRAD  

 

zabezpečením administrácie zverejnenia obchodnej verejnej súťaže podľa schvaľovacej časti.  

 

Hlasovanie:  

Za: 7 (Ing. Dundovič, PaedDr. Magera, PhDr. Kúdelková, Dobrotová, Bc. Mora, Múka,  

Bc. Antal) 

PROTI: 0 

ZDRŽAL SA: 0   

Uznesenie bolo jednohlasne schválené. 

 

 

8. Rôzne 

8.1 Návrh na odvolanie člena p. Michala Kováča z kultúrnej komisie a menovanie  

p. Michala Kováča ako člena finančnej komisie 

Predkladá: Mgr. Peter Jenča  

Predseda kultúrnej komisie navrhuje odvolať člena kultúrnej komisie Michala Kováča na 

základe Rokovacieho poriadku komisií §10 písmeno d) Zrušením členstva obecným 

zastupiteľstvom na návrh predsedu komisie v odôvodnených prípadoch a zároveň v tomto bode 

navrhuje prijatie p. Michala Kováča ako člena finančnej komisie. 

Tento bod bol prerokovaný aj na pracovnom stretnutí OcZ. Pán Kováč vyjadril súhlas 

s návrhom. 

 

Starosta otvoril rozpravu. 

 

Do rozpravy sa nikto prihlásil:  

 

Starosta ukončil rozpravu a požiadal návrhovú komisiu o predloženie návrhu uznesení. 

 

 

 

Uznesenie č. 61/2023 

 

 

Obecného zastupiteľstva Obce Valaská 

 

I/ ODVOLÁVA  

p. Michala Kováča ako člena  kultúrnej komisie 

 

II/ MENUJE  

p. Michala Kováča ako člena finančnej komisie 
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Hlasovanie:  

Za: 7 (Ing. Dundovič, PaedDr. Magera, PhDr. Kúdelková, Dobrotová, Bc. Mora, Múka,  

Bc. Antal) 

PROTI: 0 

ZDRŽAL SA: 0   

Uznesenie bolo jednohlasne schválené. 

 

 

 

8. Rôzne 

8.2 Návrh navýšenia jazdného za km a poplatkov pri prevoze občanov sociálnym taxíkom 

obce Valaská  

Predkladá: Mgr. Peter Jenča 

 

Starosta dal slovo p. Bc. Krupovej.  

Bc. Krupová – žiadosť od p. Kormanského, ktorý prevádzkuje sociálny taxík, bola 

prerokovaná aj na sociálnej komisii, kde odôvodnil svoju žiadosť. Navýšil jazdné. Doteraz 

účtoval:  

Valaská – Brezno – 1 €/km  

Valaská – B. Bystrica – Zvolen – 0,50 €/km. 

V tejto žiadosti navýšil o 0,20 €, t.z. za 1 km navýšenie z 1 € pri preprave v rámci okr. Brezno 

na 1,20 € a navýšenie jazdného za 1 km – B. Bystrica a Zvolen obojsmerne na 0,70 €. Druhá 

žiadosť bola o navýšenie poplatku od občanov. Túto žiadosť odôvodnil navýšením cien PHM. 

B. Bystricu a Zvolen navýšil o 1 € a Brezno o 0,50 €. Myslím, že to nie je až také veľké 

navýšenie, ktoré by občania nezvládali uhradiť, keď sú odkázaní na túto sociálnu službu.  

Starosta – pre upresnenie, poplatok nie je 1 €/km, ale je to jednorazový poplatok. 

 

Starosta otvoril rozpravu. 

Ing. Dundovič – dotácia ako taká sa nenavyšuje, čiže jedine pri zvýšenom jazdnom,  t. z., že 

sa bude oproti tomu robiť menej jázd, pretože obec nenavyšuje dotáciu. Treba upraviť tabuľku, 

pretože toto na vrchu si málokto všimne, keď bude zverejnené uznesenie. Bolo by dobré dať ju 

aj do Valaštianskeho hlásnika, ale poprosím tú tabuľku upraviť tak, aby v nej bola jasná suma 

za prepravu v € od občanov, ale v zapätí bude druhá tabuľka, kde bude vyčíslené koľko za 

službu dopláca obec, aby občania videli akú sumu dopláca obec z dotácie na jednu jazdu. 

Dotácia je vo výške 12 000 € a veľa občanov o tom nevie, takže keď to bude v hlásniku, chcel 

by som aby to bolo prehľadnejšie pre občanov, aby v tabuľke boli minimálne tie dve čísla,  

t. z. suma, ktorú bude platiť občan a vedľa suma, ktorú na tú istú cestu použije z obecných 

peňazí, čiže z dotácie. Na pracovnom stretnutí sme sa dohodli, že by tabuľka mohla vyzerať 

práve tak.  

Bc. Krupová – v poriadku, doplním to do tabuľky.  
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Starosta ukončil rozpravu a požiadal návrhovú komisiu o predloženie návrhu uznesení. 

 

 

 

Uznesenie č. 62/2023 

 

Obecné zastupiteľstvo obce Valaská 

I/ BERIE NA VEDOMIE 

žiadosť p. Kormanského o  navýšenie jazdného za km a poplatkov pri prevoze 

občanov sociálnym taxíkom obce Valaská 

 

II/ SÚHLASÍ 

s návrhom   navýšenia jazdného za km a poplatkov pri prevoze občanov 

sociálnym taxíkom  

 

 

Hlasovanie:  

Za: 6 (Ing. Dundovič, PhDr. Kúdelková, Dobrotová, Bc. Mora, Múka, Bc. Antal) 

PROTI: 1 (PaedDr. Magera) 

ZDRŽAL SA: 0   

Uznesenie bolo schválené. 

 

 

 

9. Interpelácie poslancov na starostu obce  

Starosta otvoril rozpravu. 

 

Do rozpravy sa prihlásil:  

p. Múka – mám poznačené dva body od občanov. Prvým je dopravná situácia v obci. Jednou 

časťou je hl. cesta na Doline. Je tam dopravná značka „sedemdesiatka“. Bol som sa už viackrát 

postaviť pri hl. ceste s autom. Situácia je tam naozaj nebezpečná. Sú tam oveľa vyššie rýchlosti.  

Popritom som si tam všimol ďalší problém okrem nedodržiavania rýchlosti sa tam vo veľkom 

pohybuje zver po ceste a po záhradách. Bolo by vhodné riešiť to dopr. značkami „Pozor zver“. 

Druhým bodom je cyklochodník. Keď sme preberali projekty a v rámci petície proti 

cyklochodníku, nám bolo sľubované, že to bude bezpečné a cyklisti budú chodiť 15km/h. 

Minulý týždeň sa udiala nebezpečná kolízia pred domom p. Turoňa. Cyklista išiel po ceste, 

oproti išlo osobné auto, ktoré obchádzalo stojace auto, t.z., že auto vošlo do dráhy cyklistovi. 

Cyklista nepribrzdil, vbehol na cyklochodník a skoro narazil do auta vychádzajúceho z dvora. 

Bolo by vhodné dať tam pre cyklistov upozornenie, že projektovaná rýchlosť je 15km/h. Bolo 

sľúbené, že sa to bude riešiť radarom alebo „retardérom“, ale ani jedno doteraz nie je.  

Ďalšia vec je nová firma, ktorú máme na zber tuhého komunálneho odpadu. Neustále pokračujú 

sťažnosti, že nie každému vysypú smeti. Osobne som videl, ako prišiel pán ku kontajneru, ktorý 

bol do polovice naplnený, pozrel sa a nechal ho tak. Sú nejak limitovaní tonážou, koľko majú 
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odviesť alebo majú vypracovanú nejakú metodiku? Pri firme, ktorá vyvážala komunálny odpad 

predtým, sa toto nestávalo. Keď bol polovičný kontajner, vždy ho vysypali, pretože sa môže 

stať, že ľudia si popol v peci nechávajú vychladnúť, nevysypú im popolnicu a už ho nemajú 

kde vysypať a najbližší zber je o jeden až dva týždne.  

Starosta – rýchlosť v Doline aj návrh celkového značenia riešime v rámci dopravného 

inšpektorátu. Podnet v rámci cyklochodníku predložím realizátorovi, mestu Breznu. Odpoveď 

Vám dáme písomne.  

Čo sa týka odpadu, nie je to prvý prípad, takže uvidíme, či prejdeme opäť k inému odberateľovi 

alebo si oni sami urobia nápravu, pretože na obecnom úrade máme skoro každý druhý týždeň 

telefonáty od občanov. Stane sa to určite minimálne raz do mesiaca, že niekomu odpad zabudnú 

zobrať alebo nechajú polovičný kontajner tak. Boli na to upozornení.  

p. Múka – toto bolo vyslovene tak, že sa pozrel do  kontajneru na odpad, zhodnotil, že je tam 

polovica a nechal to tak.  

p. Dobrotová – chcem sa opýtať, ako vypadá rokovanie Slovenskej vodárne a kanalizácie 

s obcou, čo sa týka Hronskej ulici?  

Starosta – firma vo februári prišla už aj s projektantom. Momentálne pracujú na projektovej 

dokumentácii, kde už zakomponovali aj vodu, pretože najskôr bola v rámci projektu len 

kanalizácia na Hronskej ulici. Dnes tu bol pracovník z tejto firmy, ktorý povedal, že to bude 

trvať cca tri mesiace. Čo sa týka realizácie, budem rád, keď sa začne tento rok, ale stále to záleží 

od vodárenskej spoločnosti. Dúfam, že budúci rok bude realizácia výmeny kanalizácie a vody. 

Mám naplánované stretnutie s generálnym riaditeľom, takže uvidím, aké informácie mi podá 

on. My sme projektovo pripravení.  

Bc. Antal – čo sa týka kladenia dlažby, chodí to kontrolovať niekto z obce alebo to odovzdávajú 

ako dielo celkovo? Pre nás aj pre technické služby, je to lepšie, pretože chodníky sú 

vyspádované, no keď sa budú pluhovať, kontroluje to niekto? Nakoľko tam mám prevádzku, 

ide aj o to, aby som vedel o plánovaní, či prejdú rovno na druhú stranu cesty, pretože už tam 

orezávali chodník. Rád by som dostal bližšie informácie.  

Starosta – na kontrolu výstavby chodníka chodí referent obecného úradu p. Peťko. Akonáhle 

ukončia pravú stranu od Coop Jednoty po námestie, tak budú pokračovať hneď od autobusovej 

zastávky po tržnicu. Časovo je dobré sa dohodnúť, ale nemajú problém dané úseky urobiť tak, 

aby neobmedzili prevádzku, aj keď určité obmedzenie tam bude.  

 

Starosta ukončil bod interpelácií.  

    

 

10. Diskusia     

Starosta otvoril diskusiu. 

 

Do diskusie sa nikto neprihlásil. 

 

Starosta otvoril diskusiu zo strany občanov a udelil slovo p. Krupovi. 

p. Krupa – vrátim sa k odvozu odpadu v Starej Valaskej. Momentálne začali písať na  

nádoby na zmesový komunálny odpad odkazy: „Premiestnite si ich na druhú stranu, lebo Vám 

ich nevysypeme.“ Vrchnú stranu zoberú, spodnú nie. Sú tam aj starší ľudia, ktorí to potom 

musia cez cestu premiestňovať. Treba sa spýtať konateľa, či im to prikázal on alebo to robia 

svojvoľne.  

Starosta – je to napísané na lístku a nalepené ?  
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p. Krupa – je to napísané kriedou na  nádobe na zmesový komunálny odpad. 

Starosta – poprosil by som Vás, aby ste mi to odfotili, ak je to možné.  

p. Krupa – ak to tam ostalo, pôjdem to odfotiť.  

Ing. Dundovič – chcel by som nadviazať na p. Dobrotovú ohľadom Hronskej ulici. Bolo by 

dobré, keby to tohto roku začali realizovať aby občania videli, že sa niečo začalo robiť. Myslím, 

že im je viac menej jedno, že my už máme projekt vypracovaný. Trvalo to dva a pol roka, 

občania už chcú niečo vidieť a sú z toho dosť nervózni. Ak by sa dalo, bolo by dobré na to viac 

tlačiť.  

Ďalšia vec je, že sa už ukončilo orezávanie stromov v obci. Malo by sa „potlačiť“ na technické 

služby, aby teraz brali na zreteľ práve vyzbieranie skaliek, pretože prach je všade. Mali by 

nahnať čo najviac ľudí na vyčistenie obce, čo sa týka skaliek. Občanom sa to nepáči, pretože 

sa to všade práši. Po Hronskej ulici sú skalky až do polky cesty. Viem, že je tam veľa áut, bolo 

by to fajn vyčistiť doobeda, keď tam autá poväčšine nie sú. Viem, že určitou výhodou sú 

rodinné domy, pretože tí ľudia majú ešte vžité to, že vyjdú von a sami si porobia kôpky. 

Bohužiaľ, obyvatelia bytových domov už takí nie sú. O to je to zložitejšie, no chcel by som 

poprosiť, aby to spravili.  

Taktiež sa blíži obdobie kosenia, chcel by som aby sa  dopredu spravil plán, aby sme sa vyhli 

situácii, ktorá bola vlani. Veľa občanov volalo a pýtalo sa na to. Môj názor je, že dosť rýchlo 

spravíme veľké plochy, napr. medzi osobitnou školou a „X-kou, či Y-kou“. Tá plocha sa pokosí 

medzi prvými, ale ľudí zaujíma skôr to, čo majú pred činžiakmi a tiež hlavné plochy, kde sa 

ľudia dívajú. Väčšie plochy, ktoré sú „mimo“ by sa mohli robiť medzi poslednými. Skôr by 

som ľudí poslal tam, kde to je hneď vidieť, napr. námestie, športoviská. Už aj v tomto období 

sa rozvíjajú kliešte, čiže hlavne okolo škôl a športovísk by sa malo kosiť ako prvé. Potom hneď 

tie plochy, ktoré ľudia vidia ako prvé, keď vyjdú von, pretože na to poukazujú, že im tam rastie 

veľká tráva a to je ten problém. To je len môj názor, no keby zverejnili nejaký plán, tak občania 

budú vedieť, kde sa kosenie začne a kde bude pokračovať.  

Starosta -  vyčistenie najmä Hronskej ulice, im dám za úlohu. Tie chodníky musia byť určite 

vyčistené a pozametané od štrku.  

S plánom kosenia určite súhlasím, aj keď TS vychádzajú pravdepodobne skôr z toho, ktorá 

plocha skôr zarastie. Tie väčšie plochy pokosia na traktore alebo štvorkolke hneď, no kosci, 

ktorí kosia ručne sami, to je práca na dlhší čas. Poviem im, aby pripravili nejaký plán, najmä 

po uliciach, alebo po častiach.  

Bc. Antal – Keď bude plán, myslím si, že aj vodiči si preparkujú autá, takže to  bude lepšie.  

Chcem sa spýtať skrz energetického plánu a úspory v akom sme štádiu?  

Starosta – Máme už správu od p. Sorkovského, takže podľa toho nastavíme aj opatrenia. Aj na 

ihrisko dáme nejaké pridružené meranie, pretože pravdepodobne z čerpadla a polievania máme 

najväčší odber. Veľký odber sme mali aj v kluboch dôchodcov na sporákoch, takže tie sme 

vyhodili, nakoľko boli už aj staré.  

Bc. Antal – a ako je to s Domom smútku?  

Prednostka – tak ako sme sa dohodli, odpojili aj kostol aj dom smútku a teda prestali sa točiť 

hodiny. Prítomný bol aj správca p. Krupa.  

p. Krupa – elektrina sa začala merať každý deň od 4.4. Spotreba vychádza 1 kw za 24 h. Ak 

by to takto išlo ďalej, mohlo by to vychádzať 380 kw za jeden rok.  

Počul som, že bolo už aj cca 800 kw, no neviem z akého dôvodu.  

Bc. Antal -  ide pravdepodobne o tie dve svetlá, ktoré idú na vežu kostola. Tie sú odpojené 

tiež? 
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p. Krupa – tie svetlá sú napojené z verejného osvetlenia. Väčší odber majú kamery pred 

vchodom na cintorín.  

Ing. Dundovič – keď ste to vypli, tak hodiny prestali ísť? 

p. Krupa – áno, boli vynulované. 

Ing. Dundovič – teraz máme nižšiu spotrebu ako bola predtým?  

p. Krupa – pravdepodobne áno. 

Ing. Dundovič -  treba sa zamerať na to, čím to je. Nie je možné, že niekto tam má odber 

„načierno“ a ak sa dozvedel, že niečo také ideme robiť, tak sa odpojil? 

p. Krupa – nie je to možné, pretože dom smútku je zavretý a nemá doň prístup nikto. Aj hodiny, 

kde je zásuvka, sú zamknuté. Musela by byť odtrhnutá zámka, keby to chceli používať. Ani 

keď niečo prídu opravovať, neposkytujeme im prúd, ale nosia si svoje agregáty.   

Ing. Dundovič – takže nejaký vonkajší zásah sa vylučuje?  

p. Krupa – áno.  

Starosta – mám správu o klube dôchodcov na Piesku. Bolo zistené najmä to, že sa tam 

nehospodárne nakladalo. Nonstop 24 hodín bol vykurovaný priestor na 22 °C, takže toto sa 

hneď obmedzilo. Navrhujem nainštalovať priestorový termostat so sedemdňovým programom, 

aby nedochádzalo k prekurovaniu miestnosti. V dome smútku pri osobnej prehliadke 

v sprievode zamestnancov technických služieb neboli zistené žiadne neopodstatnené odbery 

elektrickej energie. Počas obhliadky boli všetky elektrické spotrebiče odstavené a neboli 

v prevádzke. V klube dôchodcov a v hasični bola takisto vykonaná obhliadka zamestnancami 

TS. Plynové pece nemajú platnú servisnú prehliadku, takže to riešime a servisný technik ju 

vykoná. Vykurovacie telesá v celej budove majú nainštalované netermostatické radiátorové 

ventily. V dôsledku toho celá budova vykuruje bez možnosti regulovania. Navrhujeme 

nainštalovať na každé vykurovacie teleso, ktorých je 36 ks, termostatické ventily. Zamedzí sa 

tak prekurovaniu miestností, v ktorých nie je potrebné vykurovanie na 22 °C.  

Bc. Antal – čo sa týka domu smútku, ak je to možné, treba kontaktovať elektrárne a reklamovať 

odber. Oni sa na to vedia pozrieť. Myslím, že by sa to dalo nejako napadnúť pokiaľ je tam taký 

rozdiel.  

Starosta – v poriadku, zistíme to podľa rozdielu na faktúrach, ktoré chodia kvartálne. Dáme to 

prejsť aj technikom. 

Ing. Dundovič – tie termostatické ventily treba teda riešiť. Ak bude treba financie, poskytnú sa 

z údržby budov ak ešte nejaké sú, ak nie sú, budeme hľadať na finančnej komisii.  

Starosta – áno, revízie sa robia z údržby budov. Cez leto to chceme všetko spraviť, aby sme 

nové vykurovacie obdobie začali nastavení už inak.  

 

Starosta ukončil diskusiu.  
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11.  Záver  

Na záver starosta všetkým poďakoval, za ich účasť. Následne starosta ukončil riadne rokovanie 

obecného zastupiteľstva. 

 

 

 

V obci Valaská, dňa: 03. 05. 2023    

 

 

 

 

............................................     ........................................ 

   Zuzana Potkányová          Mgr. Peter Jenča 

prednostka obecného úradu              starosta obce 

 

 

 

.........................................                                              ......................................... 

     Bc. Marek Mora          Ľubomír Múka 

overovateľ zápisnice                 overovateľ zápisnice 

 


